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La política d’habitatge, amb la
lluita contra els desnonaments al
capdavant, ha estat un dels prin-
cipals eixos d’actuació de l’actual
govern de la ciutat des de la seva
arribada a l’Ajuntament. De fet, l’al-
caldessa Colau va estrenar el seu
mandat, ara fa un any i quatre me-
sos, presentant-se a Nou Barris per
fer de mediadora en un cas que im-
plicava cinc desnonaments. 

Més enllà d’aquell gest, però,
què ha canviat a Barcelona en re-
lació als desnonaments d’ençà
que Colau va arribar al poder? Des
del consistori, després d’un polè-
mic desnonament el passat 14 de
setembre que va acabar provocant
un xoc entre Colau i la Generali-
tat, van sortir a defensar l’endemà
la seva lluita contra els problemes
d’habitatge que té la ciutat. En una
compareixença per fer balanç de
les mesures aplicades contra els
desnonaments, l’alcaldessa Co-

lau i el regidor d’habitatge, Josep
Maria Montaner, van presentar
unes dades que assenyalen que en
els primers sis mesos del 2016 l’A-
juntament va doblar els casos de
desnonament atesos respecte del
mateix període de 2015. L’eina per
fer possible aquesta atenció ha es-
tat la Unitat Contra l’Exclusió Re-
sidencial (UCER), creada el pas-
sat mes de gener.

Així doncs, les xifres que mou
el govern municipal són les se-
güents: entre el gener i el juny del
2015 el llavors govern de Trias va
atendre 522 casos, mentre que en
aquest mateix període d’aquest
any se’n van atendre 1.278. Aques-
ta xifra, a més, supera els 1.092 ca-
sos atesos en tot el 2015.

MÉS DESNONAMENTS?
Aquestes xifres tenen una doble
lectura a l’hora d’analitzar la tas-
ca de l’actual govern. Demostren
que l’atenció i la lluita contra els
desnonaments ha augmentat,
però al mateix temps reflecteixen
que els desnonaments, no no-
més no s’han reduït, sinó que

han crescut.  Estem davant, doncs,
d’una paradoxa: aquest govern ha
augmentat la lluita contra els des-
nonaments però aquella frase de
Colau la nit de la victòria electoral,
quan va dir que “Barcelona no pot
esperar ni un minut més per aca-
bar amb els desnonaments”, no
s’ha fet realitat.

“És cert que podem estar da-
vant d’aquesta paradoxa perquè el
mercat no el podem controlar,
però ara garantim que ningú es
quedi al carrer”, explica Montaner
a aquesta publicació. I és que el
mercat de l’habitatge ha experi-
mentat canvis en els darrers me-
sos  i, actualment, el perfil dels des-
nonaments ha canviat: més del
90% són a causa de la impossibi-
litat de pagar el lloguer.

Precisament, el govern es
basa en aquesta realitat per de-
fensar una de les seves noves
apostes: aconseguir regular el
mercat privat de lloguer. Tot i que
per competències ho té compli-
cat, el consistori vol seguir la lí-
nia que ja segueixen ciutats com
Berlín o París, on, entre altres

mesures, existeix un barem de
preus recomanats. 

QUÈ HI DIU LA PAH?
La plataforma que ha liderat la llui-
ta contra els desnonaments, la
PAH, i que va catapultar Colau a
l’alcaldia, continua denunciant
que “en els últims dos anys l’e-
mergència habitacional a Barce-
lona ha continuat creixent”.

El seu portaveu, Carlos Mací-
as, afirma a aquesta publicació que
“l’arribada de l’actual govern ha
suposat un pas endavant però
encara queden moltes coses per
fer”. Macías destaca que “ara es fa
una mediació preventiva que no
es feia, es donen ajudes a les fa-
mílies que no poden pagar el llo-
guer i s’ha posat en valor la taula
d’emergència”, però insisteix que
“és urgent accelerar les sancions
als propietaris d’habitatges buits
i ampliar el parc públic de lloguer”.

En la mateixa línia que la PAH
es mouen a l’Observatori DESC,
una altra de les plataformes im-
plicada en les reivindicacions re-
lacionades amb l’habitatge. La

seva presidenta, Irene Escori-
huela, explica que actualment “hi
ha una sensació d’intermediació
que no hi havia abans”, però tam-
bé remarca que cal fer passos en-
davant en “la situació del parc de
lloguer públic, tot i que és com-
plicat perquè no s’ha treballat
prou en el cens”.

CRÍTIQUES DE L’OPOSICIÓ
Per la seva banda, el principal
grup de l’oposició, CiU, va retreu-
re a Colau després del polèmic des-
nonament de Sants que actual-
ment hi ha 10 desnonaments de
mitjana al dia, quan en l’anterior le-
gislatura eren vuit. El regidor con-
vergent Jordi Martí va recordar que
Colau va arribar a l’Ajuntament
amb la lluita contra els desnona-
ments com a bandera principal i li
va exigir que faci “autocrítica i es-
meni allò que no funciona”. 

Per la seva banda, el també
convergent Joaquim Forn va re-
cordar que Colau, abans d’arri-
bar a l’alcaldia, deia que els des-
nonaments es podien aturar
amb “voluntat política”.

Els desnonaments, a examen
» L’Ajuntament ha intensificat la lluita contra l’emergència habitacional, que lluny de reduir-se, creix

» La PAH valora el “pas endavant” de Colau però li reclama “sancions i ampliar el parc públic de lloguer”

Albert Ribas
BARCELONA

La lluita contra els desnonaments va ser una de les grans promeses electorals de Colau. Foto: Arxiu
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Un diari plural

per Gemma Aguilera, periodista 

4#PressingComuns

JxSí i la CUP han activat el
compte enrere per prémer el
botó vermell. El famós mandat
de desconnexió de les urnes del
27-S, que es materialitza, un
any després, en la frase de
Carles Puigdemont “referèn-
dum o referèndum”. L’epitafi
del processisme. Males notícies
per als qui el practicaven per
mantenir la cadira, i males no-
tícies també per als qui volien
viure de la denúncia perma-
nent del processisme institu-
cional.

La ruta de la desconnexió es
farà, amb tota probabilitat, per
una via única de doble sentit,
amb trams sense asfaltatge,
poca visibilitat i amb alguns
camioners que posaran les llar-
gues per fotre. Per sort, els ocu-
pants del vehicle són conscients
que ja no poden fer un canvi de
sentit per tornar a la conforta-
bilitat del sofà, però també sa-
ben que l’entrada a l’autopista,
recta, ben il·luminada i amb
àrees de servei –el referèndum

a l’escocesa- és tan lluny que no
tindran prou gasolina per arri-
bar-hi.

Per autopista o per carrete-
reta, l’independentisme ha acor-
dat en seu parlamentària acabar
el viatge amb un referèndum le-
gitimat des de les institucions
catalanes, tot i que amb la por-
ta oberta a negociar amb Espa-
nya fins al darrer moment. El
Govern, el Parlament i JxSí i la
CUP tiraran milles en l’organit-
zació legal i logística, però quan
posin les urnes estaran legiti-
mats també per explicar al món
que els catalans van intentar el
pacte fins al darrer segon de joc.
I aquesta és la clau: El compte
enrere del referèndum és tam-
bé un compte enrere per als co-
muns.

Impossible de sostenir mas-
sa més temps l’ambigüitat sobre
què volen dir quan diuen que
són sobiranistes. Què passarà
quan Puigdemont vagi a Ma-
drid amb una proposta sota el
braç i el facin fora a patacades?

Continuaran apel·lant a la fra-
ternitat i al canvi possible?
Quan comenci la campanya pel
referèndum, diran que no el re-
coneixen com a legal perquè
emana de les institucions cata-
lanes?

El paper de l’alcaldessa de
Barcelona en els propers mesos
serà decisiu per descobrir-ho. És
Ada Colau qui encapçalarà, vir-
tualment o com a candidata, el
nou partit en què hi han de
confluir les esquerres estatalis-
tes i/o sobiranistes que vulguin
plantar cara a l’esquerra inde-
pendentista a les portes de la
República. El dia del referèn-
dum els comuns triaran entre le-
gitimitat catalana o espanyola,
república o monarquia, urnes o
règim. No podran ignorar
aquestes urnes perquè no tenen
la sort de Pablo Iglesias, a qui
ningú no li demana que triï. Ni
tan sols els seus amics republi-
cans d’IU.

Publicat a El Món

4Qüestió de confiança
per Jordi Lleal 

La confiança és un dels trets bà-
sics en els quals es recolzen les
relacions humanes. Confiança
en les relacions del dia a dia,
sense malfiances amb la pare-
lla; amb els polítics que ens re-
presenten; amb els mitjans
d’informació; amb familiars i
amics; a la feina entre els caps
i els empleats; amb l’honrade-
sa en els tractes econòmics, et-
cètera. Però n’hi ha una que és
fonamental: la confiança en
nosaltres mateixos, que si la
mantenim, ens fa imbatibles. 

Aprofito l’avinentesa per
fer referència a l’espectacle vist
aquest cap de setmana al Tàr-
raco Arena Plaça convocat per
fer un concurs de castellers.
Centenars de castellers amb di-
ferents colors de camises amb
una imatge acolorida acompa-
nyada d’una èpica i estètica
impressionants. Qui aixecava
els castells? Enginyers, paletes,

advocats, mecànics, pagesos.
Gent de diferents orígens, edats
i posicions socials, que segur
que voten diferents partits,
creients i agnòstics, tots amb
un objectiu comú: aixecar els
seus castells i guanyar el con-
curs, amb silenci i respecte
mentre els de la colla rival in-
tenten aixecar el castell. 

Veure la pinya, el folre i les
manilles i anar amunt, més
amunt fins que l’enxaneta ai-
xeca el braç i amb la mà toca el
cel (serà el cel de la indepen-
dència?)... Tots els presents,
castellers i públic, cantant Els
Segadors al so de les gralles...
Posa la pell de gallina. I els crits
d’independència encara més.
No era un acte convocat per cap
partit polític. La societat civil
castellera ho féu. Això sí que ha
estat una qüestió de confiança
en nosaltres mateixos. Aquest
poble no té aturador. Ànims!

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#PPSOE

@canofite: Javier Fernández: "Con los in-
dependentistas no hay nada que hablar".
Nos espera una gran fraternidad del go-
bierno PP+Cs+Liga Sur.

#NoEsteuSols

@KRLS (Carles Puigdemont): La seva ver-
gonya és la nostra fortalesa. No esteu sols:
som més els qui preferim les urnes a les
arnes. Les que han arnat la democràcia.

#GuanyaElNo

@FARC_EPueblo: “No significa que se
haya perdido la batalla por la paz. Esto nos
llena de más entusiasmo y nos compro-
mete mucho más”.
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Un diari obert

4El nou projecte Bartzokas
per Sergi Villena

Nous temps, nous camins, noves cares.
El bàsquet blaugrana, després d'uns
anys no gaire reeixits pel que fa a títols
i amb un equip desgastat i en clara da-
vallada anímica, afronta ara una re-
novació necessària per iniciar la tem-
porada amb més garanties de les que
ha tingut en els últims temps.

El nou i flamant projecte es gesta a
partir d'un canvi cantat en la figura de
l'entrenador. Xavi Pascual, després
de vuit temporades i amb dotze títols
al capdavant de la secció, deixa la
seva cadira al grec Bartzokas. La di-
recció esportiva, amb l'exjugador Ro-
drigo de la Fuente com a nou i màxim
responsable, busca així canviar el rumb
d'un equip que havia perdut fiabilitat.
Al grec l'avalen el gran paper del seu ex-
equip, el Lokomotiv Kuban, que va eli-
minar precisament els blaugranes a
quarts de final de la passada Eurolliga,
i el fet que es tracta d'un tècnic relati-
vament jove però amb experiència al
més alt nivell -va conquerir la màxima
competició continental amb l'Olym-
piakos al 2013-. 

El nou projecte comandat per l'en-
trenador hel·lè s'estrena amb els noms
propis i estel·lars de Claver i Rice. El
primer és un ala-pivot valencià que es
retroba amb Bartzokas després de co-
incidir amb ell en l'esmentat Kuban rús
i que ja posseeix un currículum re-
marcable a nivell europeu. El segon és
un base nord-americà d'aquells que do-
nen espectacle. Té 29 anys i una dila-
tada trajectòria a Europa (especialment
al Maccabi, amb el qual va guanyar
l'Eurolliga del 2014 essent l'estrella de

la final contra el Madrid). Tots dos se
sumen a jugadors il·lustres com Tomic,
Perperoglou o Doellman.

Però és precisament Rice qui es
postula com la clau d'aquest canvi que
es busca. El nou entrenador blaugra-
na sempre s'ha caracteritzat per dotar
els seus conjunts d'un base domi-
nant i anotador (dos clars exemples els
trobem en Spanoulis quan dirigia
Olympiakos, i Delaney al Kuban). El
base nord-americà simbolitza un es-
til diferent del de Satoransky (potser
més sobri però també altament reso-
lutiu). El txec va ser cabdal al Palau en
les dues darreres temporades, però ha
decidit provar sort a l'NBA igual que
Abrines. Rice no estarà sol en aques-
ta tasca: el finlandès Koponen, també
incorporat aquesta temporada, i Pau
Ribas són alternatives igualment và-
lides per a la direcció del joc. Sense ob-
lidar el veterà Navarro com a solució
d'emergència, o l'eventual aportació
del jove base serbi del filial Stefan
Peno. En qualsevol cas, Bartzokas té
la idea que Rice sigui la seva extensió
a la pista. Es tracta d'un jugador elèc-
tric, amb capacitat de lideratge, amb
molt bon u contra u i uns notables per-
centatges de tir. Pot erigir-se en el base
i la base (valgui la redundància) d'u-
na nova era al Palau, si troba regula-
ritat en les seves actuacions. L'afició
blaugrana necessita un líder i ha po-
sat moltes expectatives en Rice perquè
assumeixi aquest rol. El seu estil des-
carat i una àmplia experiència en el
món del bàsquet fan sospitar que ho
pot assolir. Ho anirem descobrint.

Com ens han de deixar votar si no es
deixen votar ni entre ells mateixos?
Com han de permetre un canvi a l'sta-
tus quo si no el volen ni tan sols en el
seu propi Gobierno? Com ens han
d'escoltar si no som membres de l'IBEX
35? Com han de tenir visió d'estat si no
tenen ni visió de partit? Com han de su-
mar-se amb l'esquerra "radical" si la
majoria d'ells tenen l'esperança d'una
jubilació daurada a ENDESA o a Tele-
fónica? Com han de vetar Rajoy si, en
general, comparteixen més idees, opi-
nions i interessos amb el PP que amb
qualsevol altre partit de l'hemicicle?
Com han de defensar el dret a decidir
dels catalans si s'han passat pel forro el
dret a decidir dels espanyols canviant
la Constitució amb traïdoria? Com han
d'iniciar una revolució si poden fer
molts més diners en temps de pau?
Com han d'aixecar l'estora a Gènova si
la de Ferraz està deformada de tanta
porqueria que hi amaguen a sota?
Com han de defensar els principis fun-
dacionals del seu partit si els van en-
terrar en calç viva fa una colla d'anys?
Com ha de defensar el poble el partit del
senyor que va bombardejar Sèrbia?
Com ha de plantar-se contra la cor-

rupció el partit implicat en una estafa
de 130 milions d'euros a Andalusia?
Com ha de garantir la transparència un
partit que fa una junta gestora i la fe-
deració majoritària és, precisament,
l'andalusa? Com ha de garantir-nos una
consulta un partit que es nega la seva
pròpia essència? Com ha d'escoltar-nos
un partit que no s'escolta ni els seus
membres pel sol fet de ser catalans?
Com ha de posar-nos un plat a taula un
partit que no reserva ni una cadira de
la junta gestora als membres del PSC?
Com ha de tenir cap gest de bona vo-
luntat un partit que castiga amb vio-
lència els afiliats que discrepen? Com
han d'escoltar les nostres manifesta-
cions si han ignorat les que ahir feien
els seus propis simpatitzants? Com
han de defensar el poble (o els pobles)
aquells que van entrar a la seva seu a
corre-cuita per no sentir els xiulets?
Com no se'ls cau la cara de vergonya?
Com menyspreen el seu llegat i la seva
pròpia ideologia? Com s'atreveixen a
enterrar les seves pròpies idees sota un
munt de diners pactant amb els hereus
dels que van sepultar el meu besavi sota
tones d'oblit? Com ens ho farem per se-
guir negociant res, amb aquesta colla? 

4Adéu PPSOEspanya
per Oriol Jara

@KasperJuul_0: El nuevo PSOE, ahora di-
rigido por Javier Fernández, ha decidido
que ahora sólo rivalizará con el PP y C's
como fábrica de independentistas. 

@raulromeva: És al nostre abast construir
un país que no conjugui els verbs inhabi-
litar i votar en una mateixa frase. Un país
normal. Fem-lo! #9NSomTots.

@JuanManSantos: No me rendiré, seguiré
buscando la paz hasta el último día de mi
mandato, porque es el camino para dejar-
les un mejor país a nuestros hijos.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Lluc
“Crec que aquest
projecte s’oposa to-
talment al que
s’hauria de fer al
barri. El problema
és que s’ha agafat el
Poblenou com un

laboratori, com un conillet d’índies d’ex-
perimentació urbanística i el barri ha de
ser per als veïns que hi vivim.”

Susana
“No faig servir gai-
re el cotxe, però
cada cop que hem
de sortir o d’apar-
car hem de donar
molta volta i perdre
temps. Això ha fet

que hi hagi molt trànsit a Tànger, a Pu-
jadas i la creació de la superilla s’ha ajun-
tat amb les obres de Pere IV i Glòries.”

Oscar
“Crec que és una
bona idea, però els
veïns encara ens ho
hem de fer nostre i
també hem d’apro-
fitar els espais que
s’alliberen. Potser

s’ha fet sense tenir en compte les afec-
tacions que hi podria haver, però confio
en que funcionarà.”

Inma
“Personalment no
li trobo sentit a la
superilla. No té cap
atractiu, m’estima-
ria més que ha-
guessin aprofitat un
dels solars buits per

fer un parc del que poguéssim gaudir. És
un caos constant i tampoc hi ajuda que
molts carrers del barri estiguin en obres.”

Com valores el primer mes de funcionament de la superilla del Poblenou?
per Pau Arriaga
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El serial de la superilla del Po-
blenou s’embolica. Recentment
un grup de veïns del barri s’han
constituït en plataforma d’afectats
per deixar clar el seu malestar i la
seva oposició contra aquest pro-
jecte que el consistori va posar en
marxa ara fa un mes.

De moment la plataforma,
integrada per uns 150 veïns, ha
recollit més de 2.500 firmes al
portal Change.org, en una peti-
ció que demana  “l’anul·lació del
projecte pilot de la superilla”.
Un dels portaveus de la plata-
forma, Jordi Campins, afirma a
Línia Sant Martí que la superi-
lla, tal com està pensada, és “un
bunyol que no funcionarà per-
què significa tornar al sistema de
corredors saturats”. Campins
afegeix que des de la plataforma

no es donarà suport a un redis-
seny de la superilla si “continua
trencant la circulació lineal que
t’obliga a fer una volta d’un qui-
lòmetre i mig per fer qualsevol
cosa”. El que sí que veurien bé
aquests veïns, deixa clar aquest
portaveu, és “una pacificació
del trànsit, a l’estil del carrer En-
ric Granados, que doni como-
ditat al vianant i redueixi el so-
roll, però sempre mantenint la
circulació lineal”. 

Per últim, Campins es mostra
molt crític a l’Associació de Veïns

del Poblenou, a qui acusa de no
representar-los i de ser “el satèl·lit
associatiu de l’Ajuntament”.

PRIMERS CANVIS
D’altra banda, i per intentar
calmar les crítiques veïnals, l’A-
juntament posarà en marxa la
setmana que ve la segona fase de
canvis a la superilla. Les modi-
ficacions implicaran més àrea
verda per aparcar i una revisió
de les parades dels autobusos i
les zones de càrrega i descàrre-
ga que es van desplaçar. 

La superilla ha aixecat força polèmica des de la seva inauguració. Foto: Arxiu

Un grup de veïns del Poblenou 
s’organitzen contra la superilla

» Creen una plataforma d’afectats i volen que es repensi tot el projecte
» Asseguren no sentir-se representats per l’Associació de Veïns

El xoc entre el tramvia i un
camió a Glòries deixa sis ferits

ACCIDENT4Sis persones van
resultar ferides lleus abans-
d’ahir a la tarda després que un
comboi del Trambesòs i un ca-
mió formigonera xoquessin a la
plaça de les Glòries després
que el primer vagó del tramvia
descarrilés. Els ferits són el
conductor del camió i quatre
passatgers i el conductor del
tramvia.

Concretament, l’accident es
va produir a dos quarts de set
de la tarda a l’encreuament del
carrer Ciutat de Granada amb
l’avinguda Diagonal. El comboi

sinistrat era de la línia T4 i es
dirigia l’estació de Glòries pro-
cedent de Sant Adrià de Besòs. 

A causa de l’accident el ser-
vei de la línia T4 es va haver de
suspendre fins a tres quarts de
deu del vespre entre les esta-
cions de Glòries i Maresme i es
van haver de fer talls al trànsit
per facilitar la tasca dels bom-
bers i els serveis mèdics.

Durant l’estona que va du-
rar el tall de la T4, les línies T5
i T6 van allargar el seu reco-
rregut fins a la Ciutadella, l’úl-
tima aturada de la T4.

El futur de Can Ricart, 
a debat en una exposició

URBANISME4El MUHBA Olivia
Artés acull des de dissabte passat
l’exposició ‘La reactivació de Can
Ricart, ideacions’, que mostra les
diferents propostes per reacti-
var Can Ricart que han fet joves
arquitectes de la Welsh School of
Architechture de Cardiff dirigits
per Federico Wulff.

L’exposició, que es podrà vi-
sitar fins al 4 de desembre, vol
aprofitar que la futura reactivació
d’aquest històric recinte fabril
per generar un debat sobre   la re-
habilitació d’edificis i paisatges in-
dustrials, sobre les modalitats

d’ús de les antigues àrees fabrils
i les noves estratègies de relació
entre ciutadans, tècnics i polítics.
La mostra té la col·laboració del
Projecte EMUVE (Euro Medite-
rranean Urban Voids Ecology) i
compta amb el finançament de la
Comissió Europea. 

La futura rehabilitació de Can
Ricart va fer un pas endavant el
passat mes de febrer, quan el
Districte va constituir per prime-
ra vegada la taula de treball de
Can Ricart. El projecte clau del fu-
tur d’aquest espai serà el parc uni-
versitari de la UB.

Els Castellers de Barcelona,
setens al Concurs de Tarragona
COMPETICIÓ4Els Castellers
de Barcelona van firmar una
molt bona actuació el passat
cap de setmana durant la seva
participació en el Concurs de
Castells de Tarragona i van
aconseguir classificar-se en la
setena posició final.

La colla, amb seu al Clot, va
arrencar la jornada amb el seu
quart 3 de 9 amb folre de la tem-
porada. Tot seguit els de la ca-
misa vermella van descarregar

el 4 de 9 amb folre, mentre que
finalment van aconseguir com-
pletar sense massa problemes la
tripleta vilafranquina amb el 4
de 8 amb pilar.

La bona actuació de la colla
li va permetre acabar en la se-
tena posició i ser la segona mi-
llor de la ciutat, just per sota
dels Castellers de Sants, que van
ser sisens. Els del Clot van aca-
bar la seva actuació amb un
vano de 5 de comiat.

Rehabilitació | En marxa les obres a la Flor de Maig
Ja estan en marxa les obres a la Flor de Maig que han de permetre que  l’Ateneu Popular i les 

cooperatives Estèvia i La Unió tornin a l’edifici i recuperin la seva activitat habitual. La Flor 
de Maig va haver de ser desallotjada el febrer a causa del risc d’esfondrament després que els 

Bombers i els serveis tècnics municipals determinessin que patia greus danys estructurals.

Albert Ribas
EL POBLENOU

Foto: @Pebrots Vermells
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Mòdol vol posar en marxa la
nova ordenança l’estiu que ve

TERRASSES4El conseller  d’ar-
quitectura de l’Ajuntament, Daniel
Mòdol, va afirmar abans-d’ahir
que té la previsió de tenir un do-
cument consensuat sobre la nova
ordenança de terrasses a finals d’a-
quest any. L’ordenança, segons els
càlculs de Mòdol, s’hauria de po-
sar en marxa l’estiu que ve. 

Les declaracions de Mòdol
van arribar després que el Gremi
de Restauració anunciés la seva in-

tenció d’impulsar una comissió
d’experts que vol proposar canvis
concrets sobre aquesta qüestió a
l’Ajuntament per  “intentar des-
encallar la situació i trobar una so-
lució bona per als interessos de la
ciutat”.

Qui de ben segur seguirà amb
atenció aquest procés seran els res-
tauradors i veïns de la rambla del
Poblenou, que des de fa mesos viu
un intens debat amb les terrasses.

La Síndica visita el Poblenou per
conèixer els efectes del turisme
TROBADA4El Poblenou  va rebre
la setmana passada la visita de la
Síndica de Greuges de la ciutat, Ma-
ria Assumpció Vilà,  que va voler
conèixer de prop quins són els efec-
tes que el turisme té sobre aquest
barri, que  en els darrers anys ha
vist com la presència del turisme ha
crescut exponencialment.

Vilà, acompanyada de repre-
sentants de la plataforma Ens
Plantem, va fer un recorregut de
diverses hores pel barri , on va
poder veure com en els darrers
temps han anat apareixent pan-
cartes als balcons d’alguns edifi-
cis amb els següents missatges:
“Stop massificació turística” o
“Veïnes en traspàs”. 

Des de la plataforma Ens Plan-
tem, que des de fa uns mesos de-
nuncia que el Poblenou viu un
procés de gentrificació, recorden
que “l’Ajuntament ha localitzat al
Poblenou més de 300 pisos tu-
rístics il·legals”, dels quals n’exi-
geixen el tancament. 

En paral·lel, al Poblenou
també hi ha 33 hotels i un al-
berg, que suposen una oferta
d’uns 12.000 llits. Aquesta com-
binació ha provocat que els
preus dels habitatges hagin aug-
mentat. Per tot plegat, des d’Ens
Plantem demanen que el
PEUAT (Pla Especial Urbanístic
d’Allotjaments Turístics) apos-
ti pel decreixement turístic.

Bones notícies per al Besòs. L’A-
juntament ha estat seleccionat
per rebre 15 milions d’euros del
Fons Europeu de Desenvolupa-
ment Regional (FEDER) en el
marc del projecte de desenvolu-
pament sostenible de l’Eix Besòs,
que té com a objectiu reduir la
desigualtat social i urbana dels
deu barris de la zona, dels quals
dos són del districte: La Verneda
i la Pau i El Besòs i el Maresme.

L’estratègia d’aquest projecte
té com a objectiu transformar la
frontera que suposa la presència
del riu Besòs per tal de convertir-
lo en un eix vertebrador i un pol
d’atracció per poder enfortir el tei-
xit urbà de les dues bandes del riu. 

10 LÍNIES PRIORITÀRIES
El projecte té les següents deu lí-
nies prioritàries d’actuació: re-
duir la bretxa digital, reduir la mo-
bilitat en vehicle privat, millorar
l’Eix Besòs com a espai de quali-
tat ambiental i patrimonial, aug-
mentar la resiliència davant del
canvi climàtic, reduir el fracàs i l’a-

bandonament escolar prematur,
reduir la taxa d’atur, fomentar el
desenvolupament econòmic basat
en el comerç de proximitat, l’eco-
nomia circular, social i tecnològi-
ca, incrementar el nivell de renda
familiar, reduir el nombre de per-
sones en risc d’exclusió social,
augmentar el nombre de persones
que practiquen esport i una forma
de vida saludable i millorar la
qualitat de vida de la gent gran. 

A banda dels 15 milions dels
fons europeus, el consistori farà
una aportació de 15 milions més,
fet que farà pujar la inversió
fins als 30 milions.

El projecte vol convertir la frontera que suposa el riu en un eix vertebrador i pol d’atracció. Foto: Districte

L’Ajuntament rep 15 milions de
fons europeus per a l’Eix Besòs

Redacció
EL BESÒS I EL MARESME
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La FAVB demana la retirada del projecte de Reglament de Turisme de Catalunya

Turisme sí, però regulat
LLEIS/ Aportar la visió veïnal al turisme per
assegurar que es desenvolupi garantint els
drets de tothom. Aquest és l’objectiu que
la Federació d’Associacions de Veïns de
Barcelona (FAVB) defensa amb la presenta-
ció de diverses al·legacions al Reglament
de Truisme de Catalunya, un projecte de
decret impulsat pel Govern de la Generali-
tat. “El projecte obvia el codi de consum
que regula els drets dels consumidors, els
dels veïns i veïnes i el de la funció social de
la propietat”, assegura la FAVB.

Els veïns consideren evident que el tu-
risme està provocant conflictes arreu del
país i posen com a exemple localitats com
Lloret de Mar o Salou, a banda de Barcelona.
Uns conflictes que, segons consideren, se
centren principalment en la convivència a
l’espai públic i les comunitats de veïns, així
com en l’accés a l’habitatge. “Molts d’a-
quests conflictes es podrien solucionar o re-
duir amb una regulació adequada”,
argumenten els veïns. És en aquest sentit
que rebutgen plenament el Reglament de
Turisme de Catalunya tal com està plantejat
actualment i per això en demanen la reti-
rada i posterior replantejament.

“DESREGULACIÓ”
I és que la FAVB considera que el reglament
impulsat pel Govern va encaminat precisa-
ment en sentit contrari. “Comporta més
desregulació, amb la justificació de salva-
guardar la llibertat de les empreses i la
lliure competència”, diuen.

Entre altres qüestions, els veïns lamen-
ten que un decret que té com a objectiu re-
gular totes les tipologies d’allotjaments

turístics no tingui en compte que molts
d’aquests establiments estan ubicats en
comunitats de propietaris. “El reglament no
estableix quines són les obligacions dels
gestors dels allotjaments envers la resta de
propietaris dels immobles per garantir una
bona convivència”, argumenten.

En aquest sentit, els veïns denuncien
que el projecte impulsat pel Govern tam-
poc faci referència a les obligacions dels
propietaris cap als usuaris, així com als deu-
res d’aquests envers els veïns de les comu-
nitats. La FAVB creu que el reglament obvia
moltes qüestions, com per exemple l’obli-
gatorietat de tenir un servei d’assistència i
manteniment de l’habitatge, l’obligatorie-
tat d’informar la comunitat de veïns abans
de l’inici d’una activitat turística en un im-
moble o el deure de disposar d’una asse-
gurança de responsabilitat civil per part
dels propietaris de l’immoble destinat a
usos turístics. A més, els veïns denuncien
que el reglament excedeix el nombre de
persones per habitatge o habitacions esta-
blert en el decret de la Generalitat que fa
referència a les condicions mínimes d’ha-
bitabilitat dels habitatges, així com a la cè-
dula d’habitabilitat d’aquests.

Per la seva banda, el Govern defensa el
reglament com a eina per regular l’oferta
d’allotjaments turístics i regularitzar les
noves modalitats dedicades a aquest
àmbit, com per exemple els apartaments
turístics a Barcelona.

Ara el projecte de decret està sotmès a
informació pública, després que el Govern
no pogués aprovar la Llei d’acompanya-
ment de pressupostos al Parlament.

El cobriment de la ronda de Dalt,
“un projecte de ciutat” per a la FAVB MEMÒRIA/ El Centre Cívic Besòs acull des del 19 de se-

tembre l'exposició 50 anys de l'enderroc del barri del So-
morrostro. La mostra recull diverses imatges del barri de
barraques i és organitzada per la Comissió ciutadana per
a la recuperació de la memòria dels barris de barraques
de Barcelona. S’ha impulsat coincidint amb el 50è ani-
versari de l'enderroc del barri de barraques del Somo-
rrostro i el trasllat forçós dels seus habitants, que van anar
a viure a barris com Sant Roc o la Mina.

Les fotografies pertanyen a Jacques Léonard, Igna-
si Marroyo, l'Obra Social Sant Juan Bosco, Carme Garriga,
Agustí Mataró, el Museu de Badalona, l’Arxiu Històric del
Poblenou i d'altres, acompanyades totes de textos
que expliquen la història del barri i les circumstàncies
de la seva desaparició. L’exposició es pot visitar fins al
dissabte 15 d’octubre.

El Centre Cívic Besòs
recorda el Somorrostro

veïns en línia

URBANISME/Pas endavant de la FAVB per demanar que
es tiri endavant un dels projectes urbanístics que els
veïns han sol·licitat amb més insistència en els darrers anys,
el cobriment total de la ronda de Dalt, el qual consideren
que ha de ser plantejat com “un projecte de ciutat”.

La FAVB apunta que, gràcies a la pressió veïnal que es
va fer a Nou Barris, es van fer les obres necessàries per co-
brir el tram en aquest districte, però també explica que es
va deixar de banda el tram d’Horta, de poc més de tres qui-
lòmetres, i alguns trams més d’altres barris, una reivindi-
cació que s’ha fet durant les darreres dues dècades sense
èxit. Es calcula que cada dia més de 200.000 vehicles pas-
sen per aquest tram, generant nivells de contaminació at-
mosfèrica i acústica perilloses per a la salut, cosa que su-
posa un incompliment de l’Ordenança General de Medi Am-
bient Urbà de Barcelona (OGMAUB).

La FAVB dóna suport a les reivindicacions dels veïns, que
denuncien que l’actual govern de la ciutat ha desestimat
tirar endavant un projecte acordat per unanimitat al març
de l’any passat. Malgrat això, la FAVB explica que les pos-
tures de les associacions són prou flexibles per acceptar “una
solució consensuada, amb actuacions de cobriment pro-
gressives, allargant el termini d’execució de vuit anys al pe-
ríode requerit per fer assumible la inversió total.” 
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NOU BARRIS/ La comissió 100
anys de la Prosperitat ja ha co-
mençat a treballar. El passat 17
de setembre es va fer la prime-
ra reunió de la comissió, que
aglutina diferents associacions
de veïns i entitats i que té com
a objectiu començar a preparar
els actes del centenari de la cre-
ació del barri, que es comme-
moraran l’any 2019.

Durant la trobada, que es va
fer al casal de barri de la Pros-
peritat, es van començar a reco-
llir les primeres idees per dibui-
xar el calendari d’actes. Està pre-
vist que més endavant, de ma-
nera periòdica, se celebrin més
reunions d’aquesta comissió.

‘100 anys de la
Prosperitat’ celebra
la primera reunió

MOBILITAT/ Tot i compartir bona part
dels objectius de les superilles, l’Associa-
ció de Veïns del Poblenou assenyala di-
verses mancances que, a parer seu, s’han
produït en l’impuls de la nova superilla
pilot ubicada entre els carrers Llacuna, Pa-
llars, Badajoz i Tànger.

Mancances, per exemple, en el paper
del veïnat i les entitats del barri en el pro-
cés de participació que hi ha rere l’impuls
d’aquesta nova figura urbanística. “Amb el
canvi de govern municipal s’ha passat a
un procés sobtat que, a finals de juliol, va
anunciar la posada en marxa el 5 de se-
tembre”, assenyala l’Associació de Veïns.
“Les presses i la manca d’informació al veï-
nat poden generar incomprensió i resis-
tència al canvi”, afegeixen.

En aquest sentit, l’associació reclama
respectar els processos informatius, amb
l’objectiu de facilitar l’adaptació dels veïns
a la superilla.

TRANSPORT PÚBLIC
Els veïns també han expressat els seus
dubtes sobre les afectacions de la nova
superilla sobre el transport públic. Tot i re-
conèixer que les obres a Pere IV i a la plaça
de les Glòries no conformen el millor es-
cenari, l’associació considera que el tras-
llat d’algunes parades d’autobús “fan
pensar en una deficient cobertura de
transport públic al Poblenou”.

Els veïns, però, reiteren la seva con-
fiança en el projecte i esperen que la
prova pilot serveixi per “polir deficiències”.

El Poblenou vol més participació 
del veïnat en l’impuls de les superilles

CIUTAT VELLA/ Nova mostra de
rebuig a la construcció del macro
hotel Praktikal al portal de San-
ta Madrona, a la zona de les
Drassanes.

El passat dissabte 1 d’octubre
a les 12 del migdia, l’AVV Barri
Gòtic va organitzar una jornada
festiva al solar, on es van orga-
nitzar diferents activitats, jocs in-
fantils i ping-pong i un taller
de pancartes, entre d’altres. A
més, els assistents van compar-
tir una paella popular en una jor-
nada en la qual van protestar per
aquest edifici que, asseguren,
“constitueix una veritable agres-
sió urbanística, social, habita-
cional i patrimonial”.

Els veïns mostren el
seu rebuig al macro
hotel de Drassanes

REVISTA/Amb el títol Noms, poder
i ciutadania, el dossier del nou nú-
mero de la revista de la Federació
d ‘Associacions de Veïns de Barce-
lona recull un seguit d'articles que
reflexionen sobre els noms dels ca-
rrers i espais públics de la ciutat.

D’altra banda, el tema d'en-
trada de l’últim número de la re-
vista recorda l'enderroc del barri
del Somorrostro, ubicat a Sant
Martí i Ciutat Vella i enderrocat el
25 de juny de 1966. Carrer tam-
bé recull la sentència de l'hotel
del Palau, la “polèmica” posada en
marxa de la superilla del Poble-
nou, els 15 anys del projecte de
Can Masdeu o l'estat actual del
mercat de Sant Antoni.

El número 141 de
‘Carrer’, dedicat al
nomenclàtor

veïns en línia

Els veïns demanen tenir més veu 
en la definició del model de terrasses

ESPAI PÚBLIC/La Federació d’As-
sociacions de Veïns de Barcelona
(FAVB) ha reiterat la seva postura
crítica envers l’Ordenança de Te-
rrasses aprovada el 2013. Aquest
cop, els veïns han tornat a posar
les seves crítiques sobre la taula
per rebutjar la proposta dels
grups municipals de CiU, Ciuta-
dans i PP de revisar l’ordenança i,
a més, modificar la composició
actual de la comissió tècnica de
terrasses. Aquest és un òrgan
consultiu pensat per avaluar el
funcionament de l’Ordenança de
Terrasses municipal. La Comissió
depèn de la Gerència d'Hàbitat
Urbà i compta amb la participació
dels sectors socials i professionals
relacionats amb el territori, les
persones i el comerç de la ciutat.

Una de les tasques de la co-
missió és emetre els informes ne-
cessaris en relació a les sol·licituds
de llicència municipal de terrassa
en aquells casos que sorgeixi
algun dubte a l’hora d’acceptar-
les o denegar-les. A més, també
té competències per elaborar les
propostes o instruccions neces-
sàries per interpretar i aclarir les
qüestions que es plantegin en l'a-
plicació de l'Ordenança.

MÉS PARTICIPACIÓ
Ara, CiU, Ciutadans i PP han dema-
nat una modificació de la seva
composició perquè hi puguin
prendre part tècnics dels grups de
l’oposició, a banda de demanar una
revisió de la normativa i definir una
ordenança per l’aplicació de les or-
denacions singulars. A més, els tres
grups de l’oposició han sol·licitat la

convocatòria d’un Ple extraordinari
per abordar la qüestió. Tots tres as-
seguren que la seva motivació és
afavorir l’equilibri entre els usos de
les terrasses i l’espai públic per ga-
rantir la convivència entre ciuta-
dans, veïns, establiments de
restauració i clients.

Això, però, no convenç la FAVB,
ja que considera que una orde-
nança d’aquestes característiques
ha de prioritzar per sobre de tot
l’accessibilitat a l’espai públic. En
aquest sentit, la FAVB rebutja l’or-
denança actual. “La seva aplicació
ha estat una font de conflictes i no
s‘han solucionat la sobreocupació
dels carrers i els sorolls”, afirmen. A
més, la federació argumenta que
els arguments de CiU, Ciutadans i
PP són els mateixos que els defen-
sats pel gremi de restauració. “Són
reclamacions legítimes però vincu-
lades a interessos econòmics que
no tenen en compte els problemes
de convivència i el deteriorament
de l’espai públic”, diuen.

D’altra banda, la FAVB critica
que els tres partits de l’oposició con-
siderin “gesticulació” que els veïns
prenguin part a la comissió tècnica
de terrasses. “Això suposa validar
l’anterior composició de la comissió,
en la qual únicament estaven re-
presentats els gremis de comer-
ciants i restauradors”, recorden.

Davant d’aquest escenari, la
FAVB demana la revisió de l’orde-
nança, la incorporació de més re-
presentants de la ciutadania a la
comissió i la modificació dels hora-
ris de les terrasses per garantir el
descans dels veïns i obrir un procés
participatiu per revisar l’ordenança.
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Comerç Gastronomia | Els botiguers sumen esforços amb el Triatapes
Els eixos comercials de Sant Martí, el Clot i el Poblenou posen en marxa avui la tercera edició 

del Triatapes, la ruta de tapes del districte. Fins a l’1 de desembre els clients podran tastar cada 
dijous les creacions dels prop de 40 establiments participants. El preu de les tapes serà d’1,95 euros.

L’Eix Clot és qui més bars hi aporta, amb 16, seguit de Sant Martí –13– i el Poblenou –10–. 

Nou –i inesperat– front obert en
la guerra contra les ampliacions
dels centres comercials a la ciu-
tat. La batalla se centra ara al dis-
tricte, on fa pocs dies es va saber
que hi ha un projecte de canvi
d’usos al centre comercial Dia-
gonal Mar que preveu ampliar els
seus metres comercials. Un pla
urbanístic que té el vistiplau de
la Generalitat i que ha posat en
peu de guerra no només el co-
merç de Sant Martí, sinó el de
tota la ciutat. “Això afecta el dis-
tricte a escala territorial”, de-
nuncia Carles Martínez, presi-
dent de l’Eix Sant Martí, tot i que
considera que “en realitat” es
tracta d’un tema de ciutat “con-
tra el qual cal que el comerç de
proximitat s’hi impliqui”. 

Una crida que han secundat
els altres dos grans eixos del
districte –el Clot i el Poblenou–,
la Fundació Barcelona Comerç i
Barcelona Oberta. En un comu-
nicat conjunt, les dues principals
associacions de comerciants bar-
celonines titllen aquest pla de
“nou atemptat contra el comerç
de proximitat”. 

Però en què consisteix real-
ment el pla? En cap cas es con-
templa la construcció de plantes
addicionals a l’actual centre.
L’objectiu és incrementar la su-
perfície comercial mitjançant el
canvi d’ús de 5.341 metres qua-
drats, actualment sales de cine-
ma que es demolirien per donar
pas a més botigues. 

Els propietaris de Diagonal
Mar, una filial del Deutsche Bank,
ja comptaven amb aquesta am-
pliació quan van comprar el cen-
tre a l’agost per 493 milions d’eu-
ros. De fet, la petició es va fer el
novembre passat però l’Ajunta-
ment no va dir res als comer-
ciants. “Ens sorprèn que no hà-

gim estat informats d’aquesta
ampliació”, declara Cristina San-
cho, presidenta de l’Eix Poblenou,
també afectat pel pla. Per la seva
banda, tant la Fundació com Bar-
celona Oberta han lamentat la
“manca total de comunicació”

del consistori per explicar el pla
als botiguers. El vicepresident
de l’Eix Clot, Robert Cot, va més
enllà i recorda que el projecte “en-
tra en contradicció” amb el pro-
grama del govern i reclama “una
posició clara del consistori”.

Des de l’Ajuntament han sor-
tit al pas mostrant la seva oposi-
ció al pla. “Hem hagut de donar
tràmit a la proposta, però no la
compartim”, va defensar dilluns
la tinent d’alcalde d’Urbanisme,
Janet Sanz, que sosté que “no hi
ha d’haver més ampliacions de su-
perfícies comercials”. Tant Sanz
com la regidora de Comerç, Mont-
serrat Ballarín, van considerar
“necessari” que l’Ajuntament i la
Generalitat vagin de la mà com a
interlocutors amb els propietaris
del centre comercial i així trobar
una “proposta satisfactòria per al
seu encaix amb els eixos”. 

De moment, el consistori
emetrà un informe desfavora-
ble sobre l’ampliació de la gran

superfície i portarà la qüestió al
pròxim Ple perquè es debati.
“Apostem pel comerç de proxi-
mitat”, va dir Ballarín, que va vo-
ler enviar un missatge de tran-
quil·litat als comerciants: “Ja co-
neixeu la nostra postura”.

“Si de debò diuen que treba-
llen a favor del comerç de proxi-

mitat, que ho demostrin ara”,
contesta Martínez, que considera
que la decisió final “la tenen els po-
lítics i no pas el Deutsche Bank”.
“Encara hi són a temps”, afirma
Martínez, que espera que des del
govern municipal no “busquin

excuses” com en els casos de la
Maquinista o l’Heron City –l’am-
pliació del qual va tirar endavant
per silenci administratiu–. 

Els botiguers també han bus-
cat aliances entre les forces polí-
tiques del Ple, on han rebut el su-
port de BComú, PSC, ERC, CiU i
CUP, que de ben segur votaran en
contra de l’ampliació a la pròxima
sessió. Una negativa –com la que
ja va rebre ahir al Consell Plena-
ri del Districte– que difícilment
aturarà el projecte. 

Tot i que la Fundació i Bar-
celona Oberta han reclamat que
es prenguin les “mesures opor-
tunes” per frenar el procés, Sanz
va admetre dilluns que “legal-
ment” és molt difícil. De totes
maneres, els serveis jurídics mu-
nicipals estan estudiant quin
marge té el consistori per poder
paralitzar un projecte que no
agafa per sorpresa un sector que
alça la veu contra les reiterades
ampliacions de grans superfícies. 

“Atemptat contra el comerç”
» Els botiguers s’oposen frontalment a l’ampliaicó dels metres comercials del centre Diagonal Mar
» Reclamen “mesures oportunes” per frenar el projecte però l’Ajuntament ho veu legalment difícil

Francisco J. Rodríguez
DIAGONAL MAR

Carles Martínez (Eix
Sant Martí): “És un

tema que afecta tot el
comerç de la ciutat”

Janet Sanz: “No la
compartim, però

hem hagut de donar
tràmit a la proposta”

El centre comercial Diagonal Mar té 15 anys de vida: Foto: Arxiu
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Tercer empat consecutiu. El Jú-
piter no es va donar per vençut
diumenge passat al derbi contra
l’Europa i va poder rescatar un
punt (1-1) gràcies a un gol de Ju-
len a les acaballes del partit.

Després d’una primera part
sense massa accions destacades,
el Júpiter va despertar i durant els
primers minuts del segon temps
l’equip va assetjar la porteria de
Boison. L’Europa va desempa-
llegar-se del domini gris-i-grana i
va començar a rondar la porteria
d’Andrés, que va salvar dues re-
matades dels escapulats abans
que Abel Rita, al minut 65, fes el
primer gol de la tarda amb un xut
creuat des de la frontal de la gran.
Els minuts passaven i les oportu-
nitats no arribaven, però quan
semblava que els tres punts es que-

darien a Gràcia, Julen va aprofi-
tar un malentès entre la defensa i
el porter de l’Europa per marcar
el gol de l’empat.

Demà passat a les 8 del vespre
l’equip rebrà la visita de l’avant pe-
núltim, la UE Vilassar de Mar.

DERROTA DEL MARTINENC
Per la seva banda, el Martinenc
continua immers en una mala di-

nàmica de resultats i va patir la
primera derrota del curs diu-
menge passat contra l’Hermes
(0-1). Els de Miguel López con-
tinuen tenint problemes per veu-
re porteria i encadenen tres par-
tits seguits sense guanyar (des de
la segona jornada) i demà passat
viatjaran fins al Gironès per ju-
gar contra el filial de la Unió Es-
portiva Llagostera.

L’equip celebra el gol de l’empat. Foto: Àngel Garreta / CEE

El Júpiter treu l’orgull i suma 
un punt al derbi contra l’Europa
» Julen va marcar al Nou Sardenya a quatre minuts per al final
» El Martinenc perd el primer partit del curs contra l’Hermes

Víctor Amela serà el padrí 
del districte al Correbarri

ATLETISME4Compte enrere per
a una nova edició del Correbarri.
Abans-d’ahir l’Antiga Fàbrica
d’Estrella Damm es va vestir de
gala per acollir la presentació d’u-
na nova edició d’aquesta popular
cursa. A més, l’acte va servir per
veure per primer cop els padrins
dels 10 districtes amb els seus co-
lors. El periodista, crític de televisió
i escriptor Víctor Amela  repre-
sentarà enguany Sant Martí.

El districte intentarà tornar
a demostrar que els seus atletes
són els més ràpids de la ciutat, ja
que han aconseguit la victòria

per equips en les quatre edicions
que s’han disputat de la prova
fins ara.

La prova es disputarà el prò-
xim diumenge 16 d’octubre al
matí i constarà d’un circuit de 10
quilòmetres que recorrerà bona
part de Ciutat Vella i del Port de
la ciutat.

Altres padrins que no es per-
dran la cursa seran el periodista
Jordi Basté (Horta-Guinardó),
els actors Cesc Casanovas i Que-
co Novell (Eixample i Gràcia), el
grup  Els Catarres (les Corts) o la
cantant Sara Pi (Sants-Montjuïc).

Els Enginyers pateixen la
primera derrota a València

RUGBI4Derrota contra el colíder.
La visita dels Enginyers al camp de
les Abelles dissabte passat es va
saldar amb la primera derrota
del curs (41-18).  Els dos equips
arribaven a la tercera jornada
amb dues victòries i cap derrota,
però els valencians es van fer
forts a casa i no van donar cap op-
ció a l’equip de Jordi Sánchez.

El matx va començar bé per als
poblenovins, que van fer la pri-
mera anotació al minut 6, un as-
saig de Raúl Domínguez. Els locals
van empatar tres minuts després
i un punt de càstig de Jeremy Da-

rrouy tornava a donar la iniciati-
va als Enginyers. Els valencians
van capgirar el resultat amb dos
assaigs i una transformació.

A més, a la segona meitat els
Enginyers només van poder ano-
tar un cop (assaig de Jonathan Mi-
randa), mentre que les Abelles cre-
aven perill i aconseguien trencar
l’entramat defensiu poblenoví
amb certa freqüència.

L’equip vol passar pàgina rà-
pidament i la primera oportunitat
que tindrà per fer-ho serà aquest
diumenge, quan rebran la visita
del líder, el CR La Vila.

Primera victòria del curs 
per al Sant Martí Adrianenc

HANDBOL4Segona part brillant
i victòria. El Sant Martí Adrianenc
es va fer fort a casa i va sumar la
primera victòria del curs dissab-
te passat, quan un dels històrics,
el BM La Roca, va visitar el pave-
lló de la Verneda (37-32).

Javier Coba va ser un dels
grans protagonistes del matx amb
8 gols, els mateixos que va acon-
seguir Víctor Torres. Pedro Pérez
també va recuperar Àlex Llorens,
però l’equip no va poder imposar

el seu ritme durant el primer
temps i no va ser fins al minut 17
del segon temps quan amb un gol
de Coba l’equip va aconseguir un
avantatge de cinc gols que els va-
llesans no van poder remuntar.

Aquest resultat ha de servir
per donar confiança a l’equip de
Pedro Pérez, que diumenge a
dos quarts d’una del migdia
tornarà a jugar lluny de casa.
L’Adrianenc visitarà la pista de
l’Handbol Sant Quirze.

Triatló | 3.500 atletes participaran en el Barcelona Triathlon
Aquest diumenge el Front Marítim del districte serà l’escenari del Barcelona Triathlon, la
prova més prestigiosa d’aquesta disciplina a la ciutat. 3.500 atletes es posaran a prova en

les tres modalitats que, com és habitual, ofereix la prova: sprint, supersprint i olímpic. Un
dels grans favorits a la victòria serà el talaverà Fernando Alarza, tercer al Mundial del 2016.

Redacció
SANT MARTÍ
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AGENDA QUINZENAL
AVUI DIJOUS 6 D’OCTUBRE
19:00 En el marc de la Festa Major s’organitza

la xerrada La família del costat. Entrada gra-
tuïta. / Centre cívic Can Felipa.

AVUI DIJOUS 6 D’OCTUBRE
19:00 Xerrada Bombai, una ciutat de contras-

tos, a càrrec de José Mansilla. Entrada lliure
a la biblioteca El Clot-Josep Benet, a la pla-
ça de les Glòries. 

DEMÀ DIVENDRES 7 D’OCTUBRE
18:15 Conferència a càrrec de Judit Matz sobre

l’oferta formativa per elaborar i crear video-
jocs i films d’animació. Sota el títol Open Ta-
lent. Press start to play, Matz farà una repas-
sada del panorama estatal del sector. / Mu-
seu del Disseny. 

FINS DEMÀ
Matí-Tarda Exposició Tenim garantits els nos-

tres drets? La lluita pels Drets Humans des de
Somriures de Bombai, un recorregut històric
pels drets més principals. / Biblioteca Po-
blenou. 

FINS AL 28 D’OCTUBRE
Matí-TardaArquitectura, una exposició d’Emilio

Durán i Joan Jové que es presentarà a la sala
d’actes de la biblioteca Camp de l’Arpa-Ca-
terina Albert. 

DIUMENGE 9 D’OCTUBRE
11:00Niu de ciència. Un espai d’autodescoberta,

d’activitat espontània i de joc per a infants de
menys de sis anys. L’acte tindrà lloc al Museu
de Ciències Naturals. 

A PARTIR DEL 16 D’OCTUBRE
Dg. 11:30Taller Terra líquida. On es convida els

participants a experimentar amb el gust
per la matèria i les tècniques manuals en el
que podran crear la seva peça original. Dos
euros per persona. / Museu del Disseny.  

8 I 9 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Festival Internacional de cinema ci-

clista El Rueda. / Base Nàutica Municipal de
la Mar Bella.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La Jove Companyia Som de Nits de Re-
tahila Ballet presenta la seva revisió del
clàssic El Petit Príncep. A través de di-
ferents disciplines de dansa, peces de
funky, dansa contemporània, clàssica,
espanyola i flamenc. / Auditori de
Sant Martí.

La retahila
del Petit Príncep

Dg. 9 d’octubre a les 19:00

Xerrada a càrrec d’Ignasi Ribas en el
marc del cicle T’interessa. Abordarà una
de les temàtiques més apassionants de
l’astrofísica. / Biblioteca Xavier Ben-
guerel. 

Què sabem 
dels forats negres?

Dm. 11 d’octubre a les 19:00

La Farinera i la llibrera Pebre Negre se-
ran l’escenari del novè cicle Say it
loud!, amb presentacions, xerrades i tot
allò relacionat amb la música negra.

Say it loud, la màgia 
de la música negra
Del 14 al 22 d’octubre

El Júpiter rep a casa el Vilassar en la
vuitena jornada de lliga del grup cin-
què de Tercera Divisió. / La Verneda.

Partit de futbol
Júpiter-Vilassar

Dg. 9 d’octubre a les 12:00
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